Dr. Ramiz Alakbarov of Azerbaijan - Deputy Special Coordinator and Resident Coordinator, Office of the United Nations Special Coordinator for the Middle East Peace Process (UNSCO)

United Nations Secretary-General António Guterres announced today the appointment of Ramiz Alakbarov of Azerbaijan as his new Deputy Special Coordinator and Resident Coordinator, Office of the United Nations Special Coordinator for the Middle East Peace Process (UNSCO). Dr. Alakbarov will also serve as Humanitarian Coordinator. He succeeds Muhannad Hadi of Jordan, to whom the Secretary-General is grateful for his dedication and service. The Secretary-General also thanks Sarah Poole of the United States, who has been providing steadfast support in an ad interim capacity.

Dr. Alakbarov brings more than 30 years of extensive international experience in executive leadership, strategic planning and policy-making, development programming and management, and humanitarian response. He has been serving as the United Nations Resident and Humanitarian Coordinator in Ethiopia since 2023. Prior to this, he held the position of Deputy Special Representative for Afghanistan with the United Nations Assistance Mission in Afghanistan (UNAMA), where he was also the United Nations Resident and Humanitarian Coordinator, from 2021 to 2023. In Afghanistan, he also served as UN Resident Coordinator ad interim in 2020.

Dr. Alakbarov has served in several positions within the United Nations Population Fund (UNFPA), including as Deputy Executive Director for Management and United Nations Reforms (ad interim) and Director of the Policy and Strategy Division in New York, Country Representative in Haiti, Deputy Regional Director of the Regional Office for Arab States in Cairo and Head of the Office in South Sudan. Prior to these positions, he served in various roles at UNFPA supporting country programmes in Arab States, Eastern Europe, and Central Asia. His roles included Programme Officer covering Sudan, Somalia, and Iraq and Humanitarian Response Officer for Operations, in Afghanistan, Palestine and the Great Lakes Region. From 1992 to 1995, he was an Assistant Professor at Azerbaijan Medical University and a practicing physician.

Dr. Alakbarov holds M.D. and Ph.D. degrees in internal medicine from Azerbaijan Medical University and a Master of Arts in international relations from the Fletcher School of Law and Diplomacy in Boston, Massachusetts, United States. He is fluent in Azerbaijani, English, French, Russian and Turkish.

<u>Dr. Ramiz Alakbarov of Azerbaijan - Deputy Special Coordinator and Resident Coordinator, Office of the United</u>
Nations Special Coordinator for the Middle East Peace Process (UNSCO) | United Nations Secretary-General

13حزيران/يونيه 2025

أعلن الأمين العام للأمم المتحدة أنطونيوغوتيريش تعيين الدكتور رامز الأكبروف من أذربيجان منسقا مقيما ومنسقا للشؤون الإنسانية في الأرض الفلسطينية المحتلة، ونائبا للمنسقة الخاصة لعملية السلام في الشرق الأوسط.

وذكر بيان منسوب لمكتب المتحدث باسم الأمين العام أن رامز الأكبروف سيخلف مهند هادي من الأردن في منصب المنسق المقيم ومنسق الشؤون الإنسانية في الأرض الفلسطينية المحتلة. وأعرب الأمين العام عن امتنانه لتفاني السيد مهند هادي وخدمته. وتقدم الأمين العام بالشكر كذلك إلى سارة بوول من الولايات المتحدة، التي شغلت هذا المنصب بصفة مؤقتة.

وأفاد البيان بأن الدكتور الأكبروف يتمتع بخبرة دولية واسعة تمتد لأكثر من 30 عاما في القيادة التنفيذية، والتخطيط الاستراتيجي وصنع السياسات، وبرامج التنمية وإدارتها، والاستجابة الإنسانية. وشغل الدكتور الأكبروف منصب المنسق المقيم ومنسق الأمم المتحدة للشؤون الإنسانية في إثيوبيا منذ عام 2023.

وقبل ذلك، شغل منصب نائب الممثل الخاص لأفغانستان في بعثة الأمم المتحدة لتقديم المساعدة إلى أفغانستان (يوناما)، حيث كان أيضا المنسق المقيم ومنسق الأمم المتحدة للشؤون الإنسانية، من عام 2021 إلى عام 2023. وفي أفغانستان، شغل أيضا منصب المنسق المقيم للأمم المتحدة بصفة مؤقتة في عام 2020.

عدة مناصب في صندوق الأمم المتحدة للسكان

الدكتور الأكبروف شغل عدة مناصب في صندوق الأمم المتحدة للسكان، شملت نائب المدير التنفيذي للإدارة وإصلاحات الأمم المتحدة بصفة مؤقتة، ومدير قسم السياسات والاستراتيجيات في نيويورك، وممثل قطري للصندوق في هايتي، ونائب المدير الإقليمي للمكتب الإقليمي للدول العربية في القاهرة، ومدير مكتب الصندوق في جنوب السودان.

وكان قد شغل مناصب مختلفة في صندوق الأمم المتحدة للسكان، حيث دعم برامج البلدان في الدول العربية وأوروبا الشرقية وآسيا الوسطى. وشملت أدواره مسؤول برامج يغطي السودان والصومال والعراق، ومسؤول الاستجابة الإنسانية للعمليات في أفغانستان وفلسطين ومنطقة البحيرات العظمى. ومن عام 1992 إلى عام 1995، كان أستاذا مساعدا في جامعة الطب في أذربيجان وطبيبا ممارسا.

يحمل الدكتور الأكبروف شهادتي الطب والدكتوراه في الطب الباطني من جامعة الطب في أذربيجان، ودرجة الماجستير في العلاقات الدولية من كلية فليتشر للقانون والدبلوماسية في بوسطن، بولاية ماساتشوستس في الولايات المتحدة الأمريكية. ويجيد اللغات الأذربيجانية والإنجليزية والفرنسية والروسية والتركية.